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	Credit Crisis Undermines Confidence of Corporate Treasurers in Their Bankers

Worldwide survey of corporate treasurers finds confidence in banks collapsing, ever tightening credit and rising costs affecting business plans, and an urgent need to hoard cash to maintain current operations.

In a sweeping indictment from the money masters of the corporate sector, a survey of 290 corporate treasurers from major global companies indicates a collapse in confidence in banks and bankers since the credit crisis took hold. Treasurers also say that reduced availability of credit is forcing them to put expansion plans on hold.

These results emerged in the latest EuroFinance survey measuring the business confidence of corporate treasurers and related finance professionals throughout the world, garnering 290 responses from Europe, the US, Asia, and Latin America. The survey, completed in late December, reflects a dramatic decrease in optimism from previous EuroFinance surveys in October and August. Both polls had revealed that treasurers harboured a sanguine view their company’s prospects amid economic turbulence and perceived the downturn as a buying opportunity. The mood change reported here emerged as the crisis leapt from its origins in credit markets and financial institutions and accelerated into the real economy in November and December.

Reflecting this deepening impact, corporate treasurers report a declining trust in their bankers. Some 65% of respondents answered ‘yes’ when asked, “Has your trust in your bankers diminished since the onset of the global financial crisis?” Earlier survey response indicated only a slight mistrust in banks in general and most treasurers said they still had confidence in their own bankers. The enduring tightness in credit markets led to the erosion of confidence. A whopping 84% of respondents say that company performance has been negatively affected by the cost and availability of credit.
	Кредитный кризис подрывает доверие корпоративных вкладчиков к их банкирам.

Всемирный опрос корпоративных вкладчиков выявил крах доверия к банкам. К тому же было выявлено снижение кредитования, рост издержек, которые влияют на бизнес-планы, а так же острая необходимость накопления наличных средств.

Крупнейшие вкладчики корпоративного сектора как один высказали свое недовольство и согласно опросу 290 компаний был выявлен спад доверия к банкам и банкирам с начала кредитного кризиса. Вкладчика так же заявили, что сокращение кредитования заставило их отложить планы по расширению производства.
Эти результаты были получены в результате последнего исследования ЕвроФинанс, получившего 290 ответов из Европы, США, Азии, и Латинской Америки, в ходе которого оценивалось деловое доверие вкладчиков и финансовых специалистов всего мира. Исследование, закончившееся в конце декабря, отражает резкое падение оптимизма по сравнению с октябрем и августом. Оба исследования показали, что вкладчики сохраняли свою уверенность в успехе их компаний в период экономической неустойчивости и рассматривали кризис как возможность для приобретений. Как сообщается, смена мнения произошла, когда кризис перешел от его истоков на кредитных рынках и финансовых учреждений к сектору реальной экономики в ноябре и декабре.

Реагируя на углубление кризиса, вкладчики выразили недоверие к их банкирам. Около 65% респондентов ответили «да» на вопрос: «Снизилось ли ваше доверие к банкам с началом финансового кризиса?». Более ранние исследования выявили лишь небольшое недоверие к банкам и большинство вкладчиков сказали, что до сих пор доверяют своим банкам. Устойчивое напряжение на рынке кредитов привело к кризису доверия. 84% опрошенных считают, что стоимость и доступность кредита отрицательно сказались на производительности компаний.


